
Although Formula 1 driver Adrián Campos took part in only 21 Grands Prix (with 17 starts), his later activities had 
and still have significant impact on the entire motorsport scene. Junior teams under his direction won 
championships in all series they’ve ever entered, and the former Minardi driver can also take pride in the fact that 
he discovered several future Grand Prix stars. Roman Klemm talked to him at this year’s Austrian Grand Prix. 
 
R.K. You have appeared on the international scene in the mid-1980s, of all places in the German Formula 3. 
Why there? 
 
A.C. I drove in the 1983 European Series, when I was spotted by then boss of Volkswagen’s racing division, Mr. 
Rosorius. His recommendation ensured me a place in Bertram Schäfer’s outfit, which was a de facto factory team 
for VW. So I became a professional racing driver literally overnight. In 1984 my teammate John Nielsen won the 
German Championship. A year later my new teammate Kris Nissen achieved the same, while I was 3rd. Those 
were two very satisfying years. Herr Schäfer really is an expert and nobody knows the world of F-3 better than him.    
 
So it meant that your career really took-off then? 
 
Yes. I was surrounded by all the right people and to this day I am grateful to VW for that opportunity. At that time I 
was the first and only Spaniard of my generation in international motorsports. The only one who dared...auto racing 
was not very popular in Spain back then. 
 
Obvious next step was a move to F-3000. 
 
Sure. I was able to put together enough money for 1986 and was very enthusiastic about joining Peter Gethin’s 
team, driving a March. But it turned-out to be a really bad deal for me (in incredibly crowded field of some 40 cars, 
Campos managed only a single finish in 16th place). Yet, I was lucky again when Mr. Mosnier from Lola Motorsport 
offered me a factory car. Everything was different right away (Campos ran at the front and finished 7th in the last 
race at his home track of Jarama)! 
 

Despite the lack of 
success in 1986, by 
1987 you were a 
Formula 1 driver. 
 
I remember that day as if 
it was yesterday. When 
attending some dealings 
in Valencia, I was 
approached by Pier Carlo 
Minardi. He had just 
signed big sponsorship 
deal with the Spanish 
denim designer Lois, who 
insisted that he hires a 
Spanish driver for the next 
season. So it was 
between myself and Luis 
Peréz-Sala...and he 
chose me! 
 
Your teammate was the 
charismatic and popular 
Alessandro Nannini. 
 

 
We had great relationship and when the cars were the same, I was as quick as him. But much too often the 
conditions were not equal. Minardi were usually able to modify new bits and parts for only one car. And generally 
that car belonged to Nannini. 
 
On top of that, Minardis were extremely unreliable and you reached the finish in only one race, when you 
came home 14th in the Spanish Grand Prix. Even so, the season had some positives and in comparison, 
1988 was an absolute disaster. 
 
Peréz-Sala joined me as new teammate and the M188 car was designed by Giacomo Caliri. From A to Z it proved 
to be a step in the wrong direction. I failed to qualify for three of the first five races, and after Canada I was ready to 
quit. Pier Carlo did not want to let me go, but I asked him if he really wants a driver who is losing a second a lap 
due to lack of motivation, even before the race gets underway. I have lost all appetite for racing. 



In spite of all that, later you raced again. 
 
I had nothing to do with racing for three years, when Fiat approached me about a job. They were fighting Renault 
in the Spanish Touring Car Championship, and wanted me to drive the second Tipo and help out their No.1 driver 
Antonio Albacete...who now drives these (waves his hand in the direction of the team truck). It was a short notice 
but things did work out. At Jarama, Antonio’s engine died shortly before the end and I more-or-less pushed him 
across the line for a 3rd place finish! It was enough for him to win the title. I myself got disqualified but that was 
OK...my only job was to help-out any way I could. In the end it led to an offer from Alfa Corse, and together we won 
a lot of races. Over the next three years we were going all around Europe, UK, and in the Spanish series, which 
was very competitive and extremely well run by Dorna Sports. 
 
You won the Spanish title in 1994, but then your driving career inevitably came to an end. 
 
I have always considered Monaco, Le Mans and Indianapolis to be my ultimate targets. I was unlucky in Monaco 
and it never came together for the Indy 500, but I definitely did not want to miss an opportunity to drive in Le Mans. 
In 1997 such opportunity presented itself in the form of co-driving Ferrari 333SP with Michel Ferté. I have decided 
beforehand that it would be the culmination of my driving career, the very last race. And I have stuck to this 
decision even though we did not finish, which was unfortunate. 
 
Then you stepped over to the other side of the pit wall... 
 
I knew I could no longer physically compete with the younger drivers. To become a team owner was the only way 
to continue in the field I loved. Besides, I always wanted to win and that never changed. Only now I am winning in 
a different way. 
 
Today you run teams in GP2, GP3, F-3 and WTCC...how do you manage to keep-up with it all? 
 
Our philosophy is that they all have to be independently functioning outfits. None of my engineers or mechanics 
work in two series during one season. That would dilute the effort. I am the only member of Campos Racing who is 
involved in everything.    
 
How helpful is your son Adrian Jr? 
 
He runs our Formula 3 this year and I plan to use him in the same capacity for GP3 next year. At the same time I 
can announce that we will pull out of two series in 2016 (logic dictates that it would be F-3 and Touring Cars). 
 
We cannot avoid a question about your unsuccessful attempt at entering Formula 1 with an all-Spanish 
team. It later evolved in the unfortunate Hispania Racing adventure. 
 
Just briefly. The simple truth is that in that particular case I have chosen wrong partners, who have left me standing 
alone in the rain, so to speak. It was a terrible situation, because at the time I did bet everything on that one card. I 
sold my junior teams and, after the F-1 project collapsed, was forced to start again from zero. 
 
What do you consider to be your greatest success as team owner? 
 
Campos Racing entered many championships and won titles in all of them, so it is not really possible for me to 
single-out any one event. I find personal satisfaction in the fact that it was me who first realized the talents of 
Fernando Alonso, Marc Gené, Lucas di Grassi and Antonio García. I was also instrumental in developments of 
Giorgio Pantano or Vitalij Petrov. I see that as my primary purpose, to provide to every one of my drivers the best 
conditions for attaining the best possible result. I work with them as if I myself was in their situation and I try to pass 
onto them all my experience. For example, at Campos Racing we never try to save money by compromising the 
quality of equipment. In the end, they are my customers and if they are successful this season that will generate 
interest from others next year. I am also proud of our technicians training. We watch every individual very closely 
and each one of them has an opportunity to move up within our organization. And even higher...I can state without 
exaggeration that every Spaniard working in F-1 today did acquire part of his skills at Campos Racing. My greatest 
success is the fact that I am happy and making money doing what I love. 
  
So what are your special qualities? 
 
I think that I know how to work hard and have a sense for recognizing driver talent. My friends say that I am 
Christian Horner and Helmut Marko rolled into one person. What I am not good at is attracting money. Our teams 
are usually funded through drivers’ sponsors. 
 
Whom of the current GP2 drivers do you see in Formula 1? 
 



Well, first of all Stoffel Vandoorne, whose current level is way above the rest. Next up are Arthur Pic, Raffaele 
Marciello, Pierre Gasly, Rio Haryanto and Alexander Rossi. Rio especially is a great talent with much potential for 
the future. When he came to us he was lost somehow...I try to help him with that and so far it is working quite well. 
From GP3 I would point out Álex Palou, who is very much like young Alonso. Yet, every young driver develops his 
skills and talent up to certain finite point, and nobody can accurately predict how far that development is going to 
carry them. 
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Přestože se Adrián Campos zúčastnil jako pilot Formule 1 jen 21 velkých cen (v 17 startoval), jeho pozdější práce 
měla a stále má na svět automobilového sportu výrazný dopad. Juniorské týmy pod jeho vedením vyhrály všechny 
šampionáty, kterých se kdy zúčastnily a bývalý jezdec Minardi se může pyšnit i skutečností, že objevil několik 
hvězd světa Grand Prix. Roman Klemm s ním v rámci letošní velké ceny Rakouska provedl následující rozhovor. 
 
R.K. Na velké mezinárodní scéně jste se objevil v polovině osmdesátých let, kupodivu v německém 
mistrovství Formule 3. Proč zrovna tam? 
 
A.C. V roce 1983 jsem jezdil evropský 
šampionát, kde si mě všimnul pan Rosorius, 
tehdejší šéf sportovního oddělení 
Volkswagenu. Prosadil mě do týmu Bertram 
Schäfera, který byl tehdy de facto továrním 
týmem automobilky VW. Přes noc jsem se 
tedy stal skutečně profesionálním 
závodníkem. V sezoně 1984 jsem tvořil tým 
s John Nielsenem, který se tehdy stal 
německým mistrem. O rok později byl mým 
kolegou Kris Nissen, který tento kousek 
zopakoval, zatímco já jsem skončil třetí. 
V tom týmu jsem zažil báječné dva roky. Herr 
Schäfer skutečně je opravdový znalec a ve 
světě Formule 3 se nikdo nevyzná lépe, než 
on.     
 
Znamenalo to tedy začátek velké kariéry? 
 
Ano. Měl jsem okolo sebe správné lidi a 
dodnes jsem VW za tuto příležitost vděčný. 
Byl jsem tehdy na scéně mezinárodního 
motoristického sportu prvním a jediným 
Španělem mé generace. Byl jsem jediný, kdo 
si na to troufl...automobilové závody tehdy ve 
Španělsku nebyly příliš populární. 
 
Logickým krokem byl postup do F-3000. 
 
Jistě. Pro sezonu 1986 jsem plný elánu sehnal finance na místo v týmu Peter Gethina, kde jsem usedl za volant 
vozu March. Ukázalo se ale, že to pro mě byla velmi nevýhodná smlouva (v neuvěřitelně nabitém poli čtyř desítek 
vozů dokázal Campos dojet jen jednou na 16 místě). Znovu jsem ale měl štěstí. Pan Mosnier z Lola Motorsport mi 
dal příležitost v továrním voze a vše se rázem změnilo (v posledním závodě v domácí Jaramě patřil Campos mezi 
špičku a dojel sedmý)! 
 
Přes nepříliš povedenou sezonu 1986 jste se roku 1987 ocitl v kokpitu vozu Formule 1. 
 
Na ten den si pamatuji, jako by to bylo včera. Měl jsem tehdy nějaká jednání ve Valencii, když mě oslovil Pier Carlo 
Minardi. Našel pro svůj tým velkého sponzora, španělského výrobce džínsů Lois, kteří ovšem trvali na španělském 
pilotovi pro příští sezonu. Minardi se musel rozhodnout mezi mnou a Luis Peréz-Salou...a vybral si mě! 
 
Vaším týmovým kolegou byl charismatický a všeobecně oblíbený Alessandro Nannini. 
 
Vycházeli jsme spolu výborně, a když jsme měli stejné auto, byl jsem tak rychlý jako on. Často jsme ale stejné 
podmínky neměli, Minardi většinou dokázal modifikovat nové prvky a součástky jen pro jeden vůz. A zpravidla ho 
dostal Nannini. 
 
Vozy Minardi byly k tomu krajně nespolehlivé a do cíle jste dojel jen jedinkrát, doma ve Španělsku jako 14. 
Přesto měla ta sezona několik pozitivních momentů a ve srovnání byl rok 1988 absolutním propadákem. 



 
Mým stájovým kolegou se stal Peréz-Sala a naše nové auto M188 postavil Giacomo Caliri. Byl to chybný krok od A 
až do Z. Nastoupil jsem jen do prvních pěti velkých cen, třikrát z toho jsem se nedokázal kvalifikovat. Po Kanadě 
jsem zcela rezignoval. Gian Carlo mě nechtěl nechat odejít, zeptal jsem se ho ale, zda opravdu chce jezdce, který 
kvůli chybějící motivaci již před startem ztrácí sekundu na ostatní? Na závodění jsem úplně ztratil chuť. 
 
Do závodního vozu jste se ale později přeci jen vrátil. 
 
Tři roky jem se závoděním opravdu neměl vůbec co dělat, když se mi ozvali zástupci Fiatu. Bojovali tehdy ve 
španělském mistrovství cestovních vozů o titul s Renaultem a zeptali se mě, jestli bych chtěl narychlo skočit do 
druhého Tipo, abych pomohl jejich jedničce, kterou byl Antonio Albacete...který teď jezdí tohle (ukazuje rukou na 
náklaďák svého týmu). A povedlo se. V Jaramě Antoniovi krátce před cílem zašel motor a já ho více-méně dotlačil 
do cíle pro body za třetí místo! Což mu stačilo k titulu. Mě pak za to sice diskvalifikovali, ale to nevadilo...byl jsem 
tam stejně jen na výpomoc. Nakonec mi ta akce ale přeci jen pomohla. Nabídli mi místo v týmu Alfa Corse, kde 
jsme v následujících letech vyhráli, co se dalo. Jezdili jsme tenkrát tři roky Evropu, Velkou Británii, i našlapané 
španělské mistrovství, které tehdy výborně organizovala Dorna Sports. 
 
V roce 1994 jste ve španělském mistrovství získal titul. Pak ale přišel definitivní konec aktivní jezdecké 
kariéry. 
 
Monako, Le Mans a Indianapolis byly pro mě vždycky vrcholné cíle. V Monaku jsem měl smůlu a s Indy 500 to 
nikdy neklaplo, Le Mans jsem si ale chtěl bezpodmínečně zkusit. V roce 1997 jsem měl možnost startovat 
společně s Michelem Ferté na Ferrari 333SP. Rozhodl jsem se, že tohle bude zlatý hřeb mé kariéry a že po tomto 
závodě skončím. Což jsem taky udělal, i když jsme bohužel nedojeli. 
 
Pak jste přešel na druhou stranu boxové zídky... 
 
Poznal jsem, že jsem fyzicky nedokázal v kokpitu držet krok z mladšími. Stát se šéfem týmu byla jediná možnost, 
jak pokračovat v tom, co miluji. Mimo to jsem pořád chtěl vyhrávat, na tom se nikdy nic nezměnilo. Teď prostě 
vyhrávám jiným způsobem. 
 
Dnes máte týmy v GP2, GP3, F-3 a WTCC...jak to všechno zvládáte? 
 
Naše metoda je ta, že se jedná o zcela izolovaně fungující týmy. Žádný z mých inženýrů nebo mechaniků není 
během jedné sezony zapojen do dvou šampionátů. To by jistě nedělalo dobrotu. Já jsem jediným členem Campos 
Racing, který je všude.    
 
Jakou pomocí je Vám syn, Adrian junior? 
 
Letos vede náš tým Formule 3 a příští rok plánuji, že bude ve stejné funkci v GP3. Mimo to mohu prozradit, že se v 
roce 2016 ze dvou šampionátů stáhneme (logicky má na mysli F-3 a cestovní vozy). 
 
Nelze se vyhnout otázce Vašeho nezdařilého pokusu o vstup celošpanělského týmu do Formule 1, ze 
kterého nakonec vzešel nešťastný projekt Hispania Racing. 
 
K tomu bych dal jen stručný komentář. Jednoduše jsem si pro tento projekt zvolil špatné partnery, kteří mě pak 
nechali jaksi osamělého stát v dešti. Byla to hrozná situace, protože jsem tenkrát na tu kartu vsadil úplně všechno. 
Prodal jsem své juniorské týmy a po totálním neúspěchu v F-1 jsem musel začínat zase od nuly. 
 
Co považujete za Váš největší úspěch v roli majitel týmu? 
 
Campos Racing se zúčastnil mnoha šampionátů a v každém jsme se stali mistry, takže ani nemohu vyzvednout 
nějakou jednotlivou událost. Osobní uspokojení mi dává skutečnost, že jsem to byl já, kdo objevil talenty jakými 
byli Fernando Alonso, Marc Gené, Lucas di Grassi a Antonio García. Ve vývoji jsem rozhodujícím způsobem 
pomohl například i Giorgio Pantanovi a Vitalij Petrovovi. Vidím to jako svůj hlavní úkol, poskytnout každému 
z mých pilotů ty nejlepší předpoklady k úspěchu. Pracuji s nimi, jako bych sám byl v jejich situaci a snažím se 
s nimi podělit o všechny své zkušenosti. Neexistuje například, aby Campos Racing šetřil jakýmkoli způsobem na 
vybavení. Jsou to koneckonců mí zákazníci a úspěch v běžící sezoně nám zajišťuje zájem dalších jezdců 
v budoucnu. Hrdý jsem i na náš výcvik techniků. Přesně sledujeme práci každého jedince a všichni mají v naší 
organizaci možnost, postupu nahoru. Ba i ještě výše...mohu bez nadsázky tvrdit, že všichni Španělé, kteří dnes 
pracují ve Formuli 1, získali část svých zkušeností u Campos Racing. Za vůbec největší úspěch považuji 
skutečnost, že jsem šťastný člověk, který může vydělávat peníze tím, co ho baví. 
 
 
 
 



 
 
Jaké jsou tedy Vaše zvláštní osobní kvality? 
 
Myslím, že prostě umím makat a k tomu dovedu rozeznat talent jezdce. Přátelé mi říkají, že jsem Christian Horner 
a Helmut Marko v jedné osobě. Co mi nejde, to je shánění peněz. Náš tým proto většinou nemá hlavního 
sponzora...financují nás zpravidla sponzoři jezdců. 
 
Koho ze současných jezdců GP2 vidíte v kokpitu F-1? 
 
No tak je to samozřejmě Stoffel Vandoorne, který je svou současnou úrovní nad všemi ostatními. Takovou tu 
druhou frontu tvoří Arthur Pic, Raffaele Marciello, Pierre Gasly, Rio Haryanto a Alexander Rossi. Zvláště Rio má 
ohromný potenciál pro velkou budoucnost. Když k nám přišel, tak byl tak nějak ztracen...snažím se mu ale pomoci 
a zatím to výborně vychází. Z jezdců GP3 bych vyzvedl Álexe Palou, který mi silně připomíná mladého Alonsa. 
Každý mladý jezdec ale vyvíjí své schopnosti a talent do určitého finálního bodu a nikdo nemůže přesně 
předpovědět, kam až je tento vývoj dovede. 
 


